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İBB İmar ve Şehircilik Daire Başkanlığı Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından yürütülen 
Beyoğlu Strateji Planı çalışmaları kapsamında kadın dayanışma ağlarına süreç 
hakkında bilgilendirme yapılmış; katılımcıların yaptıkları çalışmalar, Beyoğlu’na dair 
fikirleri, sürece ilişkin görüş ve önerileri alınmıştır.  
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TOPLANTIDA ÖNE ÇIKAN BAŞLIKLAR 
- Beyoğlu Strateji Planı katılımcı süreci hakkında sunum yapıldı ve bilgi verildi. 

Daha önce Avcılar İlçesi Yeşilkent Mahallesi plan çalışmaları kapsamında 
Yeşilkentli kadınlarla buluşulduğu ve kadınların katılımcı plan süreci içinde yer 
alması için yöntemlerin geliştirilmeye devam edildiği ifade edildi. Katılımcıların 
yaptıkları  çalışmalar, Beyoğlu’na dair görüşleri, süreç hakkındaki talepleri, görüş 
ve önerileri dinlendi.  
 

- Kadın ve Aile Hizmetleri Müdürlüğü Kadın ve Aile Danışma Birimi tarafından 
şiddete maruz kalan ya da kalma riski altında olan kadınların 444 80 86 
numaralı İBB Kadın Destek Hattı üzerinden 7/24 başvuru yapabileceği, 
psikososyal ve hukuksal danışmanlık desteği verildiği paylaşıldı. İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi bünyesinde 40 kişilik bir adet kadın sığınma evinin hizmet 
verdiği belirtildi. 
 

- Her yaş grubuna ruh ve beden sağlıklarını koruma ve yaşam koşullarını 
geliştirme konularında grup eğitimi, bireysel danışmanlık, tarama ve etkinlik 
hizmetleri veren İstanbul Aile Danışmanlık ve Eğitim Merkezlerinin (İSADEM) 



bulunduğu; İstanbul Çocuk Etkinlik Merkezi ve Yuvam İstanbul birimleri olmak 
üzere tüm birimler ile entegre olarak hizmet verildiği belirtildi. İlçe belediyeleri, 
kaymakamlıklar ve sivil toplum dernekleri ile birlikte çalışmalar yürütüldüğü 
aktarıldı. 
 

MOR ÇATI KADIN SIĞINAĞI VAKFI 
- 2009 yerel seçimleri için feministlerin hazırladığı “Beyoğlu’na Feminist Sözümüz 

Var” başlıklı seçim kampanyası broşürünün incelenebileceği ifade edildi.  
- Mor Çatı Kadın Sığınağı Vakfı olarak Nisan 2020'de bir izleme raporu 

yayınladıkları, raporda ilgili kamu kurumlarına hitaben hem sorun hem de 
çözüme dair tespitlerinin paylaşıldığı bilgisi verildi.  

- Olası afet ve kriz dönemlerinde kırılgan gruplar konusunun çalışıldığı, şehre katkı 
sağlayacak politik grup oldukları ve daha fazla feminist gruplarla çalışılması 
gerektiği aktarıldı. Kadınların ve LGBTİ+ların daha çok bir araya gelebileceği 
mekanların yaratılabileceği ifade edildi. 

- Bununla birlikte YADA (Yaşama Dair Vakıf) meydan buluşmaları yaptığı bilgisi 
paylaşıldı. 

- Mor Çatı Kadın Sığınağı Vakfı’nın ilk kez kurum olarak mekânı etkileyecek resmi 
bir toplantıya davet edilmesi konusunda memnuniyet duydukları belirtildi.  

- İBB Kadın Destek Hattı çalışanları için derneklerinin çalışma başlamadan önce 
atölye düzenlediği ifade edildi.  

- İBB’nin Yerel Eşitlik Eylem Planı ile çalışmalara katıldıkları ifade edildi. 
- Beyoğlu’nun heterojen kadın gruplarını barındırması nedeniyle önemli 

çalışmaların yapılabileceği, İBB ve ilçe Belediyesi birimlerinin yetkilerinin ne 
olduğu ve hangi çalışmaları yaptığının anlatılmasının iyi olacağı dile getirildi.  
 

KADIN CİNAYETLERİNİ DURDURACAĞIZ PLATFORMU 
- Kadın Cinayetlerini Durduracağız Platformunun Beyoğlu Kadın Meclisleri 

adında bir çalışmaları olduğu, herkese açık toplantılar ve eşit söz hakkı ilkesiyle  
kararlar alınması gerektiği belirtildi. Yerel yönetim seçimlerinden önce ana 
sloganlarının “Öldürülmediğimiz Şehirler İstiyoruz” olduğu, aktarıldı.  

- Kadınların vakit geçirdiği ve sosyalleştiği alanların kurgulanmasının önemli 
olduğu ifade edildi. 

- Yakın zamanda İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin kadınların çocuklarını rahatça 
bırakabilecekleri ve kadınların vakit geçirebilecekleri   bir alan yaratma projesi 
için toplantı çağrısı yaptıkları örneği verildi.  

- Şiddete maruz kalan kadınların başvurabilecekleri yerlerin (görünen ve 
görünmeyen mekanlar) bilinmesinin önemli olduğu vurgulandı.  

- Kadınların istihdamının önünü açacak çalışmaların yapılması ve kadınların çocuk 
yapmaya karar verdiğinde onlar için acil ve uzun vadeli çözümlerin üretilmesi 
gerektiği ifade edildi.   

- Kadıköy Belediyesinin 12 yaşından büyük erkek çocukları olan kadınlarla ilgili 
barınma hizmeti sağlamaya başladığını, aynı çalışmanın İBB tarafından yapılıp, 
yapılamayacağı soruldu (İBB Kadın ve Aile Hizmetleri Müdürlüğü tarafından 
çocuklar konusunda bir yaş sınırlamasının olmadığı ifade edildi). 



- Ev içi emeğin görünmemesi ve kadınlar üzerinden tanımlanması karşısında 
ortak çamaşırhane, bakım evleri, kreşler gibi bakım emeğinin kamusallaştırıldığı 
alanlara ihtiyaç duyulmaktadır. 

 
KADIN EMEĞİNİ DEĞERLENDİRME VAKFI (KEDV) 

- Kadın Emeğini Değerlendirme Vakfı’nın merkezinin Beyoğlu’nda olduğu, 
Kağıthane ve Şişli ilçelerinde “kadın göç merkezleri” oluşturma projelerinin 
olduğu,  KEDV’in aynı zamanda göçmen kadınlarla çalıştığı ifade edildi. 

- Çalışmalarında öncelikle bir mahalle seçilerek, saha araştırmalarının yapıldığı, 
mahallenin ileri gelen kadınlarına ulaşıldığı, bütçenin söz konusu kadınların 
liderliğinde ihtiyaçlara yönelik kullanıldığı bilgisi verildi. Tüm saha çalışmaları 
neticesinde ihtiyaçların tespit edilerek vizyon geliştirdikleri paylaşıldı.  

- Halkın katılımı sağlanarak fikir alışverişiyle ilerleme kaydedildiği, örneğin sokağa 
kamera koyma fikrinin sokağı sahiplenme konusuna dönüştüğü aktarıldı. 
Katılım süreci ile yöntem geliştirildiği, yeni fikirlere ulaşıldığı paylaşıldı.  

- Kadınlarla çalışıldığında her bilgiye ulaşabildikleri, mekana dair farkındalık 
geliştirdikleri, herkesin kolaylıkla anlayabileceği infografik haritalar gibi araçlar 
oluşturdukları belirtildi.  

- Kurumlar arası koordinasyonu sağlayacak bir mekanizmanın olmasının önemli 
olduğu vurgulandı. İBB ile birlikte kadın kooperatifleri ve mahalle düzeyinde sivil 
toplum kuruluşları ile çalışılanabilineceği ve toplantıların organize edilmesinde 
yardımcı olabilecekleri ifade edildi.  

 
KADININ İNSAN HAKLARI YENİ ÇÖZÜMLER DERNEĞİ 

- Kadının İnsan Hakları Yeni Çözümler Derneği’nin Beyoğlu’nda Roman kadınlarla 
atölyeler düzenlendiği ve toplumsal cinsiyet eşitliği eğitimlerinin devam ettiği 
bilgisi verilerek, çalışmalara birlikte devam edebilecekleri ifade edildi.  

- Son 10-15 yılda İstiklal Caddesi’nin dönüşümü sonucunda kamusal mekanların 
ve esnafların giderek “kadınsızlaştığı” ve kadınların Beyoğlu’na gelmekten geri 
çekildiği bir süreç olduğu belirtildi. 

- İstiklal Caddesi’nin tekrar kadınların geleceği bir yere dönüştürülmesi, kültürel 
etkinliklerin artırılması, çevre kirliliğinin önüne geçilerek sahiplenilen bir Beyoğlu 
yaratmanın önemine vurgu yapıldı. Yeniden kadınların özgürce var olabileceği 
bir alan haline getirilmesi için bu alanda kadınların daha çok bulunmasının 
önünü açıcı etkinlikler ve çalışmalar yapılabileceği fikri ifade edildi.  

- Derneğin hazırladığı Kadın ve Haklar ile ilgili kitapçıklar bulunmakta olup, 
materyale ihtiyaç duyulması halinde birlikte çalışabilecekleri fikri verildi. 
 

SON OLARAK; 

- Şehir Planlama Müdürlüğü, Beyoğlu çalışmaları kapsamında çalışma gruplarının 
ve çalışma temalarının belirlenmesi sürecine girdiklerini ve katılımcılardan 
Beyoğlu Strateji Planı çalışmaları kapsamında internet sitesi üzerinden 
yayınlanacak anketin doldurulması istenmiştir.  

- İstiklal Caddesi’ne kadınların neden gitmediği ve kadınların bu alanı yeniden 
sahiplenilmesi konusunun inceleneceği belirtildi. Burada çeşitli sivil toplum 



oluşumları ile birlikte çeşitli saha çalışmalarının ve etkinliklerin yapılabileceği 
ifade edildi. 

- Çalışmalar kapsamında gençlerle de görüşülmesinin iyi olacağı vurgulandı. 
- Taksim Meydanı projesinde kadınların da düşünülmesi gerektiği belirtildi. 

 
 


